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Skupština SOPAS-a 

 

DNEVNI RED 

 

1. Izbor radnog Predsednistva i  radnih tela 
2. Izvestaj o radu  za 2013. godinu, 
3. Finansijski Izvestaj 
4. Izmene Statuta 
5. Narusavanje ugleda Saveza 
6. Razno. 

 

Božana Ostojić je otvorila Skupštinu i izabrano je radno telo Skupštine i to: 

1. Zoran Radoičić  (ZR), član 
2. Đorđe Branisavljević , član 
3. Božana Ostojić 
4. Bajčetić, verifikaciona komisija 
5. Milan Pavkovic ( Subotica ) ,verifikaciona komisija 
6. Nebojša Stanković, zapisničar. 

 
ZR je predložio dnevni red, koji je jednoglasno usvojen, s jednom primedbom i to da je 

dnevni red trebao biti predložen dve nedelje ranije i poslat članovima Skupštine ( e-mail-om)- 
Bajče. 

Verifikaciona komisija je ustanovila da je prisutno vise od polovine delegata klubova cime su 
se stekli uslovi da je donosenje svih Odluka punovazno. 

 
Prva tačka dnevnog reda : 
Izveštaj o radu SOPAS-a za 2013. Godinu. 
Skupština je jednoglasno donela odluku da se izveštaj o radu ne čita, jer je dostavljen dve 

nedelje ranije. 
 
Rasprava : 
 
Srđan Veljić : Šta u izveštaju znači da CMAS prepoznaje SOPAS kao najsigurniju članicu, 

koja uživa veliki igled? 
Božana Ostojić : CMAS nas podržava, kao što nas je oduvek podržavao. Bili smo u 

redovnom članstvu i u vreme sankcija kad su mnogi veći Savezi bili suspendovani od svojih 
svetskih federacija, naši takmičari  su se takmičili na međunarodnim takmičenjima. Napadi od 
strane pojedinaca, Instruktora drugih asocijacija, nisu ni razmatrani, naš status nije nikad bio u 



pitanju. Ministarstvo omladine i sporta nas je podržalo i onda kada su mnogi drugi sportski 
savezi uskraćeni za pomoć, mi smo jedan od retkih Saveza kojem budzet nije smanjen.  

To je dokaz podrške! 
Srćan Veljić : „ Najpouzdanija članica“, šta to znači, i koji je to benifit koji SOPAS ima od 

toga? 
ZR: Benifit je veliki ugled koji SOPAS uživa u CMAS-u, kao i istaknuto mesto Predsednika 

SOPAS-a Božane Ostojić, koji ona ima u CMAS-u. Postoje i nematerijalni dobiti! 
Jovan Petrović : Angažovanje ronioca SOPAS-a u nastaloj vanrednoj situaciji, značajna je 

pomoć kako Državi, tako i ugroženim pojedincima. SOPAS je apelom da se klubovi uključe u 
akcije spašavanja i pomoći, poštujući lanac komandovanja Sektora za vanredne situacije, 
dokazao svoju ulogu. SOPAS nije u sistemu sektora za vanredne situacije, ali postoje intencije i 
traži se model saradnje. 

Srđan Veljić: Neki su klubovi SOPAS-a u jedinicama za spašavanje na vodi,  SOPAS nije 
pozvan, a RONSA jeste pozvana od strane štaba za vanredne situacije. 

Jovan Petrović: Registrovani ronioci nisu dobili poziv preko RONSE, već je to bila 
organizacija na lokalnim organima kriznog štaba. 

Perašević : Krizni štab me je kontaktirao i ostali smo u stanju pripravnosti. U naredna dva 
dana niko nas nije kontaktirao pa smo se obratili Predsedniku Skupštine grada Bela Crkva, koji 
nas je uputio na ličnu inicijativu i objasnio da nema posebne organizacije. 

ZR : URS je takođe, na ličnu inicijativu pomagao u Rakovici. 
Radifković Peca : Mislim da treba da se sa sektorom za vanredne situacije sklopi poseban 

dogovor, jer odradili smo posao spašavanja za svaku pohvalu. 
ZR : Pokrenuta je inicijativa na nivou Ministarstva da se pokrene proces sučeljavanja 

aktivnosti . 
Goran Valić : Tema je deplasirana, klubovi u svojim gradovima treba da se organizuju i 

sarađuju sa centrima za vanredne situacije, savez sa tim nema ništa . 
Milan Pavković: Spisak kvalifikovanih ljudi treba dostaviti MUP-u. 
ZR : Taj spisak već postoji, a zašto su samo pojedinci angažovani, to je već njihovo. 

Nastavimo mi sa našom zadatom temom, a to je izveštaj o radu za 2013. godinu. 
Slavko Makara – Pančevo :  U izveštaju nije navedeno održano takmičenje u podvodnom 

hokeju. 
ZR : Primedba je usvojena, izveštaj će biti ispravljen. 
Milan Pavković : Primedba za seminar instruktora, da se navedu instruktori koji su 

prisustvovali, po pripadnosti asocijaciji ( CMAS,PADI,SSI,CEDIP ... ) 
ZR : Usvaja se primedba i dopuniće se izveštaj. Taksativno da se navede koji su instruktori 

uzeli učešće. 
ZR: Pošto se niko ne javlja za reč, molim verifikacionu komisiju da prebroji prisutne sa 

pravom glasa. 
Verifikaciona komisija : Ova Skupština validno zaseda ! 
ZR : Stavljam na glasanje izveštaj o radu SOPAS-a za 2013. 
Verifikaciona komisija : Izveštaj je jednoglasno usvojen. 
 
II tačka     Finansijski izveštaj  
 



ZR : Molim sve članove da na uplatnicama pišu svrhu uplate, jako je teško utvrditi šta ste 
platili, članarinu, kartice, materijal. 

Imamo dva računa 205- Komercijalna banka i 845 – Budžetski , sttrogo namenski. Sve 
transakcije se sprovode preko ova dva računa i ..... nastavak čitanja izveštaja koji je svaki član 
dobio pre dve nedelje e-mailom i lično pred početak Skupštine. 

ZR : čita izveštaj ( cca 17min) 
ZR: Pitanja ? 
Bićanin Miroslav : Sve pohvale, konačno su kritike uvažene. 
Peca Radifković : Dali se časopis „Svet ronjenja“ radi samo elektronski ili ga ima u 

štampanoj formi? 
Božana : Ima ga i u štampanoj formi . 
Predrag Radifković : Predlažem da članovi SOPAS-a dobijaju besplatan primerak. 
ZR : Saglasan sam. 
Srđan Veljić : Vezano za plaćanja prema savezu predlažem da se uvede interni šifrarnik za 

svaku namenu uplate drugi broj. 
ZR : Predlog ćemo proslediti Upravnom Odboru, koji će donetu odluku. 
Perašević: Vezano za časopis „Svet ronjenja“ , mislim da je dovoljno da se javite Janezu i 

dobićete časopis. 
ZR : To nije dobro rešenje. 
Slava Jovanović : Podbrojevi ili šifrarnik će napraviti još veću pometnju. 
ZR : To će ipak odlučiti UO. 
Valić Goran : Ni ja ne dobijam časopis , UO neka donese odluku i ako je potrebno neka 

dostavi adrese urednicima časopisa. 
ZR : Usvaja se predlog Gorana Valića. 
Stavljam na glasanje finansijski izveštaj 
Verifikaciona komisija : Finansijski izveštaj za oba računa je jednoglasno usvojen . 
 
III tačka     Izmene statuta 
 
Na predlog Predsedavajućeg Skupštine, Skupstina, kao najviše telo, je donela Odluku da se 

u dnevni red unese izmena i dopuna Statuta, Skupština je predlog usvojila. 
Izmena 1: 
Božana : Izmene podataka o adresi u  u APR-u. Briše se stara adresa na Terazijama koja 

nije aktivna, a ubaciće se: Beogradska 71, Beograd do daljnjeg. 
Izmena 2: 
Miki Đuknić : licenciranje, učlanjenje, redovno članstvo. 
Redovni član SOPAS-a mora raditi po pravilima CMAS’a  - UZOR-a i ovo je izričito, 

drugačije je nemoguće. 
Predlaže se dopuna člana 15 i dodaje se: 
- Koji u sistemu obuke ronilaca radi po programima nadležnog međunarodnog 

sportskog Saveza Confederation Mondiale des Activites Subaquatiques - CMAS i 
radi i pridržava se pravila UZOR-a  (pravila i obuka ronjenja). 

Skupština je izglasala dopunu člana 15 Statuta SOPAS. 



Srđan Veljić : Zašto ne mogu da radim obuku van UZOR-a ili da ne radim obuku, a da 
budem član. 

Božana : Za redovno članstvo u Savezu moraš raditi po CMAS-u - UZOR-u. 
Bajče : Da li je to preporuka ili obaveza ? 
Božana : Mi smo članovi CMAS-a, CMAS je  jedini  priznat i prepoznat u MOK-u, kao 

neolimpijski sport. Podela je na redovno,vanredno i  pridruženo članstvo. 
Srđan Dimitrijević: Ako klubovi ne mogu glasati  onda  je na delu diskriminacija. 
Božana : To nije tačno. 
Bruno : MOS prepoznaje SOPAS, SOPAS radi po CMAS-u, CMAS radi po pravilima MOK-a, 

dakle ne može MOS da finansira grupu ili klub koji nije član SOPAS-a. 
Milorad Đuknić : U našem U.O. imate instruktore drugih asocijacija npr. PADI,SSI.  
O kakvoj se onda diskriminaciji radi? 
Dakle na sajtu MOS-a su preporuke i mi se usklađujemo sa preporukama, tako postoji i 

pridruženo članstvo. 
Srđan PADI : SOPAS je preuzeo prevelike ingerencije. 
ZR : Molim Vas skratite diskusuje. 
Pavke : Dajemo licence, kao i organizacije takmičenja i nema diskriminacije. Ti kao 

pridruženi član iznosiš sugestije, ne odlučuješ.A postaješ punopravni član poštovanjem uslova, 
šta je tu nejasno? 

Valić Goran : Postoji Statut i dajte da ga ispoštujemo. 
ZR : Idemo na glasanje 
Verifikaciona komosija : Predlog je jednoglasno usvojen. 
ZR : Konstatujem da je Skupština jednoglasno prihvatila dopunu statuta u članu 15. 
 
Sledeća tačka : 
 
ZR : Slobodan Panić je naveo da Srđan Veljić svojim činjenjem narušava ugled Saveza i 

insistira na tome da se otvori diskusija. Nažalost, Slobodan Panić, nije prisutan,ali imamo 
njegov pismeni zahtev. Takođe, MOS traži odgovor na pitanje šta se to u SOPAS-u događa, 
kakvi su to nedolični komentari preko društvenih mreža? 

Valić Goran : Sloba Panić je dao pismenu izjavu, pročitajte je. 
Božana : Dajte da probleme koje imamo rešavamo u Savezu, da iscrpemo prvo mogućnosti 

koje su u nadležnosti Saveza, a ne da nam pljuvačine po društvenim mrežama budu način 
komuniciranja. 

ZR : Imamo disciplinsku komisiju koja će rešavati pismo Slobe Panića 
..... čita pismo..... 
Srđan Veljić : Sve što piše je bespredmetno, a isti, Sloba Panić,krši Statut, a evo kako: 

Sloba Panić ide redovno na sastanke RONSE, a to Statutom SOPAS-a  nije dozvoljeno. 
ZR : Srđane, uloži pismenu primedbu. 
Veljić : Sve je ovo bezveze. 
Bajče : Disciplinska komisija treba da zaseda i donese zaključak. Sačekajmo. 
Valić : Ja ne pratim društvene mreže i ostao sam uskraćen, neinformisan. Kada disciplinska  

komisija završi zasedanje i donese odluku, želimo zvaničan  izveštaj. 
Beli : Čekamo disciplinsku komisiju. 



Srđan Veljić  je polemisao sa svima, teško je uhvatiti tok misli, seminar u Babama, pa Ernest 
Klozi, pa .... 

ZR : Prekida besmislene diskusije. Predlog Slobe Panića i kluba Hidroarheolog će biti 
razmatran na disciplinskoj komisiji na osnovu pismene i usmene dokumentacije i svi članovi 
SOPAS-a dobiće pismeno obaveštenje. 

Bruno : Koji god  član SOPAS-a, ne sme sebi da dozvoli da na javnim mrežama pljuje 
članove SOPAS-a i naravno niti bilo koga drugoga. 

Bane : Dajte da formulišemo prijavu i da se obratimo Facebook-u da blokira nalog. 
ZR : Možda nema potrebe da se obraćamo Facebook-u, da li je Srđan Veljić saglasan da na 

Facebook-u ukine grupu SOPAS do datuma 31.05.2014. do 24:00 ili sledi prijava nadležnim 
organima ? 

Srđan Veljić : Saglasan sam da ukinem facebook grupu SOPAS do navedenog datuma i 
vremena. 

ZR : Konstatujem da će Srđan Veljić ukinuti grupu SOPAS sa društvene mreže facebook do 
31.05.2014. do 24:00 ili sledi prijava nadležnim organima kao i da Disciplinska komisija zaseda 
u vezi prijave Slobodana Panica i u vezi narusavanja ugleda Saveza insinuacijama na 
društvenim mrežama. 

 
Tema :  Razno 
 
Božana :Imamo četiri nova kluba u 2014. što je dokaz ispravnog rada saveza pa molim 

novajlije da nam se predstave :    
1) Dunav – Novi Sad 
2) Šip -       Novi Sad 
3) Mornar-  Novi Sad 
4) Triton – Niš. 

 
Nakon predstavljanja novih klubova, 
Bruno : Predlžem da savez napiše dopis MOS sa željom da se na što bolji način  predstavi 

uloga ronilaca i saveza u spašavanju ljudi,životinja i materijalno tehničkih sredstava u vanrednoj 
situaciji koja je za nama. Spašavali smo bolje od svih! 

Predrag Radifković : Ako nas se nisu do sada setili, neće nas se ni setiti, zato klubovi 
učesnici da dostave SOPAS-u podatke i fotografije. 

ZR : molim Vas dajte predloge Skupštini. 
Slavko Makara : Na takmičenjima se pojavljuje veoma malo klubova, predlažem da se 

klubovima koji uzimaju učešće na takmičenjima umanji članarina za narednu godinu. 
ZR : Predlog je evidentiran, UO će zasedati i doneti odluku. 
Veljić : Nemamo delovodni pečat. 
Božane : To nije tačno, delovodni pečat je urađen i u funkciji je već neko vreme. 
Veljić : Nemamo zamenika kada Božana otputuje,nije tu. 
Božana : Ni to nije tačno, dobili ste obaveštenje da je u mom odsustvu zastupnik SOPAS-a 

Miki Đuknić. Poruka je poslata cirkularnim e-mailom. 
Veljić : Članovi takmičarske komisije nisu navedeni. 
Božana : Srđane, ni to nije tačno. Kada si poslednji put pogledao sajt? 



Bajče :Predlažem da napravimo licence za takmičare . 
Božana : CMAS licenca košta 8 evra i pokriva i domaća i strana takmičenja, mislim da je to 

bolje rešenje. 
Beli : Na sajtu CMAS su uslovi koje takmičar treba da ispunjava, pa je proces licenciranja 

brz i efikasan. 
Veljić : Sajt nije na srpskom jeziku. Komunikaciju treba obavljati sa zvaničnog sajta. A vrši 

se i selekcija e-mailova. 
Predrag Radifković : Transparentnost je problem, to je moje mišljenje. 
Božana : Redizajnirali smo sajt, pa je izrada sajta dodeljenja Srđanu Veljiću, a da se nakon 

toga za administratora postavi Milorad Đuknić. To nije urađeno,bilo je tu još nekih zloupotreba, 
te da bi se izbegli problemi dogovoreno je da samo Milorad Đuknić ima pasvord i  pristup. 

Srđan Veljić : Pomagao sam Mikoti, a ako je bilo zlouptreba,molim vas dokumentujte ( i 
bla,bla) 

Bajče : Imamo disciplinsku komisiju pa neka radi svoj posao. 
ZR : Zatvara diskusiju. 
Uroš : Šta je sa ronjenjem na ADI? 
ZR : Kao predstavnici SOPAS-a bili smo Mikota,Božana i ja. Stav Šormaza da svi sve 

moraju da plaćaju, te da traže model kako šetačima da naplate šetnju, rolerima itd. Cena 
ronjenja po osobi je 200 din i može se platiti na licu mesta.  Lokacija je ista kao i prethodnih 
godina. 

Mi odgovorom nismo zadovoljni pa smo tražili prijem kod gradonačelnika. 
Usvojena je Odluka o promeni adrese Saveza, nova adresa je: Beogradska 71, 
Beograd, tel. 011/32 222 32. 
 
ZR : Imam čast da podelim kartice i diplome. 
Božana: je podelila kartice nacionalnim sudijama u apnei  i zatvorila redovnu godišnju 

Skupštinu SOPAS-a. 
 
 
Zapisnik vodio: Nebojša Stanković  
 

Overivači zapisnika: 
Jovan Petrović 
Goran Zelić 

 


